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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan kívánnak áldozatos munkájukért megbecsülést 
nyújtani az egészségügyben dolgozóknak?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A koronavírus-járvány hatalmas terhelést jelent az egészségügyi ellátórendszerünkre és az abban 
dolgozókra. Az egészségügyi ellátórendszer a jelenlegi vírushelyzetben kizárólag az abban 
dolgozók emberfeletti teljesítménye miatt működőképes. Az egészségügyisek ezt a többletterhelést 
saját szabad- és pihenőidejük terhére teljesítik, a saját egészészségüket és pihenésüket teszik 
kockára annak érdekében, hogy a többi honfitársuk megfelelő ellátást kapjon.

Ezt az áldozatos munkát pedig szabadidővel és rekreációs lehetőséggel is honorálni kell. A leterhelt 
egészségügyisek a járvány elmúltával ugyanis megérdemlik majd, hogy azt az elvesztett pihenőidőt,
amelyet a járvány kezelésekor nem tudtak igénybe venni később valóban pihentető körülmények 
között vehessék igénybe. A gyakorlat nem volna példa nélküli, az Egyesült Államokban számos 
sporteseményre, rendezvényre adtak ingyenes belépőket a beoltott egészségügyi dolgozók számára, 
hogy kikapcsolódhassanak. Ezzel nem csak az egészségügyi dolgozóknak segítenek pihenni, hanem
azokat az ágazatokat is segítették, amelyek bevétele drasztikusan visszaesett a koronavírus-járvány 
alatt.

Fontos kiemelni továbbá azt is, hogy a pihenéshez való jog az egészséghez való jog része, amely az 
egészségügyisek esetén a járvány alatt rendkívüli mértékben korlátozásra kerül. A pihenéshez való 
jog abból a felismerésből indul ki, az Alkotmánybíróság gyakorlata alapján is, hogy pihenés nélkül 
nincs egészség és nincs magán- és családi élet sem. Ezek feláldozását pedig az államnak, a 
korábban említettek alapján, muszáj honorálnia.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:



1) Hogyan kívánják kárpótolni az egészségügyi és egészségügyben dolgozókat az áldozatos 
munkájukért?

2) Hogyan kívánják számukra biztosítani, hogy pihenhessenek a koronavírus-járvány lezárulta 
után?
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